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Protokoll 5/07 
 
 
Møte: Bydelsutvalg Grünerløkka  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, Markveien 57  

Møtetid: Torsdag 27. september 2007 kl. 18.00-21.30  
  

 

   
 
 
Åpen halvtime 
Det var møtt fram 10 personer til åpen havtime. 
 
Walther Haugland, Grüner juniorfotball, sa at klubben hadde stort behov for en 
avlastningsbane til fotball og i byrådets budsjett for 2008 er det foreslått å anlegge en 
kunstgressbane i eller i nærheten av bydelen. Han sa det var viktig at denne blir en fullverdig 
7’er bane og ba om bydelspolitikernes støtte i saken.   
 
Hans Sauro tok ordet til sak 84/07 og informerte om bakgrunnen for dispensasjonssøknaden 
til Plan- og bygningsetaten for å få tillatelse til å innglasse deler av takterrassen i Lørenveien 
36. 
 
Marianne Olsen, Øystein Wien, Thomas Hagen og Joakim Solhaug tok ordet til sak 92/07 og 
sa det burde være mulig å få en annen innkjøring til den midlertidige barnehagen slik at 
trafikksikkerheten blir tilfredsstillende ivaretatt. Det ble vist til klage til Plan- og 
bygningsetaten på byggingen og trafikksituasjonen både før og etter vedtak ble fattet. 
 
Aram Zarkoob viste til sitt forslag i sak 89/07 og ba om bydelsutvalgets støtte til forslaget om 
en egen minnebenk over Robert Burås i Birkelunden, og ikke bare en minneplakett. 
  
Opprop 
 
Til stede: Jens E. Lange (F) leder, Paal Haavorsen (A) tom. sak 86/07, Per G. Dahl (A), Leif 
Kverndal (A), Annie Kari Jonsbøl (A), Brit Håland (SV), Ulf Granli (H), Knut Tvedten (H), 
Ulf Novsett (H), Ted Heen (F) tom. sak 87/07, Wenche Olafsen (F), Ragnar Leine (RV) tom. 
sak 86/07, Jarl W. Alnæs (V)  
 
Forfall: Sindre Flø (SV), Fatma Suslu (SV)  
 
I stedet møtte: Tore Aasheim (SV), Hilde Larsen (SV), Henny Wanda Paulsen (A) møtte for 
Paal Haavorsen (A) fom. sak 87/07, Gudmund Dalsbø (RV) møtte for Ragnar Leine fom. sak 
87/07  
 
Til stede av varamedlemmer: Brigitte Alnæs (V) 

Bydel Grünerløkka  Postadresse: Telefon:  02 180 
Bydelsadministrasjonen  Postboks 2128 Grünerløkka Telefaks: 23 42 26 01 
http://www.bga.oslo.kommune  0505 Oslo 
  e-post: postmottak@bga.oslo.kommune.no 
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Godkjenning av innkalling 
Innkallingen godkjent uten merknader. 
 
Godkjenning av sakskart 
Sakskartet godkjent. Sak 89 og 92/07 ble behandlet før sak 85/07. Sak 91-93/07 satt opp som 
tilleggssaker.  
 
Eventuelt 
Møtet i Teknisk- og miljøkomiteen er flyttet fra mandag 8. til tirsdag 9. oktober. 
 
Administrasjonen opplyste om at det nye bydelsutvalget skal behandle alle fornyelser av 
skjenkebevillinger. Det foreligger ikke nye opplysninger om hvordan bystyrevedtaket med 
forsøksordning med å delegere myndighet til å tildele og inndra skjenkebevillinger, skal 
praktiseres.      
 
Økonomisjef Veronica Bruce orienterte om byrådets budsjettforslag 2008. 
 
Saker behandlet under møtet: 
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Innmeldte spørsmål fra RV 
 
GRUNNGITTE SPØRSMÅL – TILDELING AV TILSKUDD TIL FRIVILLIGE 
AKTIVITETER FOR 2007  
 
Spørsmålene gjelder vedtak om tildeling av frivillighetsmidler til Grünerløkka Næringsråd i 
OKK 22. mai 2007. 
På møtet i bydelsutvalget den 14. juni 2007 ble tildeling av frivillighetsmidler til UNIK anket 
av Høyre. Ettersom protokoll fra OKK møtet den 22. mai ikke forelå på det tidspunktet, var 
det kun muntlig orientering av forslagene og vedtakene fra møtet. Det ble opplyst at 
Grünerløkka Næringsråd var tildelt frivillighetsmidler, men det ble ikke avklart om de var 
berettiget til å motta denne støtten. Nå foreligger protokollen. RVs representant i OKK har 
uttalt at han ikke kjenner seg igjen i protokollen, og mener han ikke stemte for tildelingen til 
Grünerløkka Næringsråd. 
RV mener at tildeling til næringsdrivende ikke ligger i intensjonene for tildeling av 
frivillighetsmidler og retningslinjene sier at barn og unge skal prioriteres. (Vedtak fra BU i 
sak 37/04) 
Grünerløkka Næringsråd har mottatt kulturmidler i flere år, uten at regnskap er levert. (Ref. 
punkt 5 i retningslinjene for frivillighetsmidler: Godkjent regnskap for siste regnskapsår 
(oversikt over utgifter/inntekter/egenandel). Krav om regnskap er også gjeldene for tildeling 
av kulturmidler. Dette er bekreftet fra Bydelsdirektøren tidligere på spørsmål fra 
Arbeiderpartiet. 
RV har etterspurt regnskap flere ganger, senest på BU møtet den 14.6.2007. 
Søknad fra Grünerløkka Næringsråd datert den 1.5.2007. Journalført i offentlig journal den 
3.5.2007. For frivillighetsmidler 2007 var søknadsfristen satt til 1. april 2007.   
RV har på dette grunnlag noen spørsmål vedr. frivillighetsmidler:  
 

1. Kunne en søknad fra Grünerløkka Næringsråd godkjennes etter retningslinjer 
og intensjoner for tildeling av frivillighetsmidler? 

 
Svar: Komiteen stod fritt til å vurdere dette. Tildelte frivillighetsmidler skulle gå til 
kulturaktiviteter.  

 
2. Har Grünerløkka Næringsråd levert regnskap for tidligere tildelinger? 
  
Svar: Det er levert regnskapsoversikt for bruk av tildelte midler, som viser utgiftene.  

 
3. Søknadene ble levert for sent. Ble ikke dette vurdert når søker ble satt opp på 

listen for søknader?  
 

Svar: Alle søknader som ble levert etter fristen ble vurdert og besluttet behandlet, noe som 
framgår av protokollen fra møtet.   

 
4. Er medlemmene i OKK blitt opplyst om retningslinjer og intensjoner som gjelder 

for tildeling av frivillighetsmidler? 
 

Svar: Retningslinjene er behandlet og vedtatt av komiteen. De ble også sendt ut til 
komiteen sammen med innkomne søknader.  

Sak 73 /07  Protokoll fra møte i bydelsutvalget 14. juni 2007 
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Vedtak: 
Protokollen enstemmig godkjent med merknad om at vedtaket i sak 69/07 skal være:  
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 8 (4 A, 3 SV, 1 RV) mot 6 (3 F, 2 H, 1 V) stemmer for 
F’s forslag.  
 
Til sak 70/07, møter i bydelsutvalg og komiteer høsten 2007, ble det opplyst at konstituerende 
møte i nytt bydelsutvalg 25. oktober innkalles med forbehold om at bystyret godkjenner 
valgresultatet.  
 
Når det gjelder invitasjonen til seminaret med gammelt og nytt bydelsutvalg 13. oktober 
strykes 6. ”Konstituering av bydelsutvalget” fra dagsorden. Administrasjonen ble bedt om 
også å invitere 2. vara i partigruppene. 

Sak 74 /07  Protokoll fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 
2007 

Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 75 /07  Protokoll fra møte i Eldrerådet 11. juni 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 76 /07  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 12. 
juni 2007 

Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 77 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 20. juni 
2007 

Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 78 /07  Protokoll fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 28. 
august 2007 

Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 79 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 3. 
september 2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 80 /07  Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteen 12. september 2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering med merknad om at korrekt årstall i det omforente forslaget fra  
A, SV, F, H og V i sak 32/07 skal være 2008. 
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Sak 81 /07  Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 19. september 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 82 /07  Protokoll fra møte i Eldrerådet 24. september 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 83 /07  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 25. 
september 2007 

Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 84 /07  Byggesaksklage, Lørenveien 36 
 
Saken var oppe til behandling på møte i Teknisk- og miljøkomiteen 3, september 2007 (sak 
42/07). 
 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak/Teknisk- og miljøkomiteens 
mindretallsinnstilling (1 A): 
Bydelsutvalget finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens vedtak av 23.03.2007 
om i medhold av plan- og bygningslovens § 7 å gi dispensasjon fra gjeldende regulering hva 
gjelder innglassing av deler av privat takterrasse. 
 
Klagen fra Per Chr. Tellefsen siv.ark anbefales ikke tatt til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Plan- og bygningsetatens avslag på søknad om dispensasjon begrunnes med at tiltaket er i 
strid med gjeldende regulering, at det ikke foreligger tilstrekkelig tungtveiende grunner til å gi 
dispensasjon fra denne og tiltaket ikke tilfredsstiller rimelige skjønnhetshensyn i henhold til 
Plan- og bygningslovens § 74 nr. 2. 
 
Bydelsdirektøren deler ikke denne vurderingen av omsøkte tiltak. Innglassingen av 
takterrassen vil ikke få konsekvenser for felles uteoppholdsareal. Estetisk utforming synes 
ikke å være i stridd med rimelige skjønnhetshensyn og innglassingen vil knapt være synlig fra 
gatenivå. Innglassingen vil i svært liten grad avvike fra eksisterende gesimshøyde. 
Overskridelsen av tillatt BRA er så liten at den ikke bør tillegges vesentlig vekt.  
 
Etter bydelsdirektørens vurdering er det i dette tilfellet en overvekt av hensyn som taler for at 
klager gis medhold og at dispensasjon innvilges     
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak/Teknisk- og miljøkomiteens flertallsinnstilling (2 
SV, 1 F, 1 H, 1 RV, 1 V): 
Bydelsutvalget finner at det foreligger særlige grunner i henhold til Plan- og bygningsloven 
for å innvilge dispensasjon fra gjeldende reguleringsplan, tar klagen til følge og gir tillatelse  
til innglassing av takterrasse i Lørenveien 36.  
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Vedtak: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak/Teknisk- og miljøkomiteens flertallsinnstilling 
enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget finner at det foreligger særlige grunner i henhold til Plan- og bygningsloven 
for å innvilge dispensasjon fra gjeldende reguleringsplan, tar klagen til følge og gir tillatelse  
til innglassing av takterrasse i Lørenveien 36.  
 

Sak 85 /07  Økonomirapportering per 31. august 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Økonomirapportering per 31.august tas til orientering 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 

Sak 86 /07  Tertialstatistikk 2. tertial 2007 
 
Bydelsdirektørens kommentarer til tertialstatistikken ble omdelt på møtet.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Tertialstatistikk for 2. tertial 2007 tas til orientering 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 

Sak 87 /07  Booppfølging og helhetlig ressursbehov for 
brukergruppen innen rus og psykiatri 

 
Saken var oppe til behandling på møte i Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 12. 
september 2007 (sak 39/07). 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Saken tas til orientering. 
 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens enstemmige innstilling: 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen anbefaler det nye bydelsutvalget å arbeide videre 
med de problemstillinger rapporten peker på.  
 
F’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ser nødvendigheten av at administrasjonen i Bydel Grünerløkka må se bedre 
på sammensetningene av beboergruppene fordi det er så mange feilplasseringer på en plass at 
det går på bekostning av vanlige etablerte naboers helse. 
 
Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen om å utarbeide et bedre sammensatt team for å  
bedre alles bo- og helseforhold.   
 
Utsettelsesforslag fra F: 
Hele saken utsettes til neste møte i bydelsutvalget 25. oktober 2007. 
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Vedtak: 
Utsettelsesforslaget enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Hele saken utsettes til neste møte i bydelsutvalget 25. oktober 2007. 

Sak 88 /07  Støtte til drift av tilbud for psykisk utviklingshemmede 
 
Saken var oppe til behandling på møte i Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 12. 
september (sak 32/07) og i Rådet for funksjonshemmede 25. september 2007 (sak 10/07). 
 
Vurdering: 
Bydelen har mottatt vedlagte brev fra Bydelsutvalget i bydel Sagene. 
 
Slik beskrevet i brevet ble bydelsdirektøren før sommeren kontaktet av bydelsdirektør i bydel 
Sagene med spørsmål om bydel Grünerløkka ville støtte driften av tilbudet med kr. 18.000 pr. 
bruker pr. år. 
 
Bydelsdirektøren vurderer fritidstilbudet som et positivt tiltak. 
 
Bydelsdirektøren svarte imidlertid negativt på forespørselen for 2007. Dette er ikke et 
lovpålagt tilbud, og regnskapssituasjonen, spesielt innenfor tiltak pleie og omsorg, tilsier at 
det ikke er budsjettmessig dekning i inneværende år. Andre typer tjenester innenfor pleie- og 
omsorg er lovpålagte, og må prioriteres foran. 
 
Sagene bydelsutvalg ber om en aksept for støtte til driften ikke bare dette året, men også i 
årene fremover.  
 
Bydelsdirektøren mener støtte for kommende år er en budsjettsak, som bydelsutvalget bør ta 
stilling til under budsjettbehandlingen. 
 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens enstemmige innstilling: 
Bydelsutvalget ser positivt på tilbudet ved UngMetro og ber kommende bydelsutvalgt bevilge 
midlene i budsjettet for 2008.   
 
Rådet for funksjonshemmedes innstilling: 
Et enstemmig råd slutter seg til Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens innstilling. 
 
RV’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Bydel Grünerløkka ser positivt på tilbudet ved UngMetro. Bydelsutvalget 
bevilger kr. 36.000,- for siste halvår i 2007.   
 
Vedtak: 

1. Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens innstilling enstemmig vedtatt. 
2. RV’s forslag falt med 3 (2 F, 1 RV) mot 11 (4 A, 3 SV, 3 H, 1 V) stemmer. 

 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget ser positivt på tilbudet ved UngMetro og ber kommende bydelsutvalgt bevilge 
midlene i budsjettet for 2008.   
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Sak 89 /07  Utplassering av minnebenk i Birkelunden 
 
Vurdering: 
Bydelsadministrasjonen mottok den 17.8.2007 en søknad om utplassering av en minnebenk 
over gitaristen Robert Burås i Birkelunden. Søknaden er fremmet av Robert Burås etterlatte. 
 
Bydelsadministrasjonens forslag om å påmontere en minneplate på en av parkens eksisterende 
benker ble ikke valgt av de etterlatte, og søknad om frittstående benk av annen utforming enn 
eksisterende fremmet. Parkbenken er ment som et minnesmerke med en påmontert 
minneplakett i setet. Det skal gis rom for å skrive sine hilsener på benken. Ønsket plassering 
er under et tre i parkens nord/vestre del.  
 
Søknaden er lagt frem for Byantikvaren og Kultur- og idrettsetaten for uttalelse. Byantikvaren 
har ingen innvendinger i forhold til gjeldende fredningsvedtak av parken. Kultur- og 
idrettsetaten uttaler at de ikke anser benken som et kunstverk og at dette derav ikke faller inn 
under etatens vedlikeholdsansvar for kunstneriske utsmykninger. Etter dette er det opp til 
bydelen å avgjøre saken og bydelen som også får ansvaret for vedlikeholdet. 
 
Bydelsadministrasjonen har primært uttrykt et ønske ovenfor søker om at det påmonteres en 
enkel minneplate på en av parkens eksisterende benker. Begrunnelsen for dette er at man 
ønsker å bevare et helhetlig uttrykk i parken. Nye parkbenker er bestilt, noe som gir en 
opprustning av parken og herav også mulighetene for et fint uttrykk ved montering av 
minneplate på en av disse. For uten dette har bydelsadministrasjonen ingen innvendinger mot 
utseende på foreslåtte benk. 
Hva angår minneplakettens størrelse og uttrykk så er dette større enn det 
bydelsadministrasjonen først antok. Dersom det blir valgt å påmontere platen på eksisterende 
parkbenk er det ønskelig at denne reduseres til en enkel tekst med navn og årstall, samt at 
størrelsen tilpasses benkens spiler. Velges det å godkjenne søkers forslag til minneplakett vil 
det være formålstjenelig at man også velger søkers benk da denne er bedre egnet for 
nedfelling av minneplaketten. 
 
Søker ønsker at benken skal være tilgjengelig for skriving av hilsener. 
Bydelsadministrasjonen ønsker ikke dette da det kan gi feil signaler i forhold til tagging og 
nedgrising av øvrig parkutstyr. Eventuelle hilsener måtte i så tilfelle nedfelles i benken og 
”forsegles” på forsvarlig vis før denne plasseres ut til alminnelig bruk. Benken må tåle 
høytrykksspyling og taggefjerning med kjemikalier. 
 
Hva angår plassering av benken så har bydelsadministrasjonen ingen innvendinger mot dette. 
Søker har imidlertid uttrykt ønske om at benken skal fundamenteres for ikke å bli fjernet fra 
parken. Dette krever godkjenning av Friluftsetaten i forhold til graving nær trerøtter ved 
etablering av fundamenter. Alle kostnader i forbindelse med innkjøp og utplassering 
forutsettes dekket av søker dersom søknaden innvilges. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknaden avslås og søker tilbys muligheten til å montere en enkel minneplate med navn, 
årstall og en enkel tekst som forklarer Robert Burås virke på eksisterende parkbenk. 
Minneplaten må tilpasses benkenes utforming.  Søker dekker kostnadene knyttet til innkjøp 
og påmontering. 
RV’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget gir tillatelse til å sette opp en minnebenk til minne over Rolf Burås’ virke. 
Bydel Grünerløkka legger til rette for at dette kan realiseres ut fra de ønsker og forutsetninger 
som er gitt av søker i søknaden. 
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Vedtak: 
RV’s forslag enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget gir tillatelse til å sette opp en minnebenk til minne over Rolf Burås’ virke. 
Bydel Grünerløkka legger til rette for at dette kan realiseres ut fra de ønsker og forutsetninger 
som er gitt av søker i søknaden. 

Sak 90 /07  Orienteringssak - oppgradering av bydelens parkanlegg 
 
Vurdering: 
I de siste årene med Handlingsprogrammet Oslo Indre Øst ble det besluttet å bruke midler til 
oppgradering av parkene i bydel Grünerløkka. Denne tildelingen har muliggjort en 
oppgradering av bydelens anlegg som en ellers måtte søkt om sentrale investeringsmidler for 
å få gjennomført. Midlene har bl.a. blitt brukt til følgende større prosjekter: 
• Utbedret mangler og kjøpt nye lekeapparater på Bülow Hanssens plass, Paulus plass og 

Sofienbergparken. 
• Etablert rensekum og kjøpt ny pumpe til hovedfontenen i Birkelunden. 
• Utbedret vannspeil på Bülow Hanssens plass og Paulus plass. 
• Ny pumpe til fontenen og fuging av fontenebassenget på Olaf Ryes plass. 
• Nye parkbenker i alle parkene(kun de fastmonterte benkene). 
• Nye avfallsbeholdere. 

 
Disse prosjektene gir en samlet ivestering på ca 1,8 millinoer kroner eks. MVA. I tillegg er 
det brukt noe midler til mindre utbedringer og midler i direkte regi av Bydelsrusken, herunder 
for eksempel oppgradering av bydelens gatetun og lysprosjektet. 
 
Etter at disse tiltakene er gjennomført gjenstår 4 større prosjekter som ikke finansieres over 
bydelens ordinære driftsbudsjett for parkene. Dette er: 
1. Rehabilitering av paviljongen i Birkelunden. Paviljongen forfaller og 

bydelsadministrasjonen har fått utarbeidet en tilstandsrapport med forslag til tiltak. I 
rapporten slås det fast at tiltak må iverksettes innen 1-2 år. Tiltakene omfatter en 
gjennomgående rehabilitering av hele paviljongen og er kostnadsberegnet til rundt 1,5 
millioner kroner. Inntil rehabiliteringsarbeidene blir iverksatt vil det ikke bli utført 
mekanisk taggefjerning da dette vil medføre at resterende murpuss skaller av. 

 
2. Oppgradering av gressdekket på Olaf Ryes plass. Her har det blitt undersøkt og gitt pris på 

ulike alternativer, og bydelsadministrasjonen har vurdert det dit hen at etablering av 
opphøyd kantstein og nytt jordsmonn med ferdiggress er det beste alternativet. Opphøyd 
kantstein er ment å hindre avrenning og redusere tråkk utenom gangveiene. Samtidig 
opprettholdes muligheten til å avholde ulike arrangementer uten at dette vil medføre 
ekstraarbeid som det for eksempel ville ha blitt ved oppføring av et gjerde. Det er også 
kommet forslag om nedgravd vanningsanlegg i parken for å sikre vekst i de mest 
skyggefulle områdene(under de største trærne), men dette alene har en anslått 
ivesteringskostnad på rundt 1 million og er derfor ikke tatt med. Dette vil nok medføre at 
vi også i fremtiden vil slite noe med dårlig gresdekke under trærne, men omfanget vil bli 
forsøkt begrenset gjennom vanning og såing. Pris for opphøyd kantstein og nytt 
gressdekke er anslått til rundt 1 million kroner. 

 
3. Bydelsadministrasjonen får stadig tilbakemeldinger fra beboere rundt Alexander Kiellands 

plass om parkens tilstand. Bassengene i parken er ikke tette og de nederste bassengene er 
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stort sett tørrlagte. Dette skyldes for liten vannmengde i anlegget i forhold til valgt løsning 
med leiretetting i bunnen av bassengene grunnet at Ilabekken ikke ble tatt opp som 
prosjektert. Vann- og avløpsetaten arbeider med et prosjekt for å føre overløpsvann inn i 
parken, men det antas at dette ikke vil være nok for de periodene med lite nedbør. 
Bydelsadministrasjonen søkte om investeringsmidler for etablering av membran i 
bassengene for 2006, men dette kom dessverre ikke med på Rådhusets prioriteringer. 
Tiltaket er kostnadsberegnet til rundt 700 000,- kroner. 

 
4. Det er også vurdert å legge nytt asfaltdekke i Sofienbergparken grunnet slitasje på 

eksisterende. Tiltaket er kostnadsberegnet til rundt 250 000,-kroner. 
 

Disse tiltakene kan ikke finansieres over bydelens parkbudsjett og bydelsadministrasjonen vil 
derfor søke Rådhuset om investeringsmidler for å gjennomføre dette. Tiltakene er satt opp i 
prioritert rekkefølge. 
 
De siste årene har Rådhuset bevilget ekstra midler til mobile toaletter og avfallshåndtering i 
bydelens parker. For 2008 har bydelsadministrasjonen søkt Byrådsavdeling for miljø og 
samferdsel om 750 000,- kroner til et prosjekt med parkverter i bydelen. Parkvertene er ment 
å drive opplysende og forebyggende arbeid ved sin tilstedeværelse i parkene. Målsettingen er 
økt trivsel og trygghet i parkene, samt reduserte kostnader knyttet til avfallshåndtering. 
 
Den daglige driften av bydelens anlegg utføres av Bydelsrusken. Bydelens vannanlegg driftes 
av ISS Landscaping, mens tømming av bydelens avfallsbeholdere utføres av NCC 
Construction. For avfallstømming gjelder avtalen for en periode på 3 år med utløp høsten 
2010. Avtalen med ISS er ettårig. Bydelsruskens oppgaver avhenger av hvordan 
Bydelsrusken skal videreføres i kommende år etter at prosjektperioden med 
Handlingsprogrammet Oslo Indre Øst nå har opphørt. Det er således uklart hvilke øvrige 
driftsavtaler som må inngås for parkdriften for kommende sesonger. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Saken tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 

Sak 91 /07  Søknad om utvidet åpnings- og skjenketid inne og ute 
ved M3 Mat & Bar - Maridalsveien 3 

 
Sak (34/07) anket inn av Paal Haavorsen (A) på møte i Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteen 12. september 2007. 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Stedet har tidligere søkt om utvidet åpningstid inne og ute, og Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteens flertall innstilte på møte 31.01.2007 at det ble innvilget utvidet 
åpnings-/skjenketid inne til kl. 03.00./02.30 og ute til kl. 24.00. Begrunnelsen var at stedet 
ligger utenfor sentrum, men ikke i et boligområde og i et område med ulik kontorvirksomhet.  
Det viser seg at bydelsdirektørens vurdering av stedets beliggenhet var feil. M3 Mat & Bar  
ligger på hjørnet av Maridalsveien og Møllerveien og det er boliger i umiddelbar nærhet, vis a 
vis stedets inngangsparti, og på den andre siden av rundkjøringen i Fredensborgveien. Dette 
framgår også av befaringsrapporten til Næringsetaten. På denne bakgrunn endrer 
bydelsdirektøren sin innstilling og frarår at det gis utvidet åpningstid inne og ute.      
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Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens flertallsinnstilling (1 V, 1 A, 1 F, 1 H): 
1. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid inne til kl. 03.00/02.30 anbefales fordi stedet 

ligger i et sterkt trafikkert område. 
 

2. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid ute til kl. 24.00/23.30 anbefales med den 
samme begrunnelsen.  

 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens mindretallsinnstilling (1 A, 1 SV, 1 RV): 

1. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid inne til kl. 03.00/02.30 anbefales ikke fordi det 
er boliger i umiddelbar nærhet i Møllerveien og på den andre siden av rundkjøringen, i 
Fredensborgveien. 

 
2. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid ute til kl. 24.00/23.30 anbefales ikke med den 

samme begrunnelsen.  
 
Vedtak: 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens flertallsinnstilling falt med 6 (3 H, 2 F, 1 V) mot 8 
(4 A, 3 SV, 1 RV) stemmer for komiteens mindretallsinnstilling. 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 

1. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid inne til kl. 03.00/02.30 anbefales ikke fordi det 
er boliger i umiddelbar nærhet i Møllerveien og på den andre siden av rundkjøringen, i 
Fredensborgveien. 

 
2. Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid ute til kl. 24.00/23.30 anbefales ikke med den 

samme begrunnelsen.  

Sak 92 /07  Trafikale løsninger for barnehagepaviljongen på Lille 
Tøyen 

 
Sak fremmet av A. 
 
Bakgrunn: 
Midlertidig barnehage er godkjent av Plan- og bygningsetaten (PBE) med 
adkomst fra Ansgar Sørlies vei. Barnehagen ble tatt bruk fra 20. august og skal brukes frem  
til medio februar 2008 av de avdelingene som tidligere har vært på Sophies hage (disse skal 
senere til den nye utvidete Sinsen barnehage). Deretter brukes midlertidig barnehage på Lille  
Tøyen inntil permanent løsning i området evt er på plass eller nødvendig barnehagedekning i 
bydelen er oppnådd.  
 
Det er opplyst at opprinnelig forslag fra Omsorgsbygg (OBY) hadde adkomst fra Hovinveien 
4. PBE vurderte dette som ikke godt nok i forhold til dagens krav (for dårlig sikt på grunn av  
port/mur) og adkomst fra Ansgar Sørlies vei ble valgt istedenfor. 
 
Det valget har flere problemer. I dag er Ansgar Sørlis vei en smal og uoversiktiglig med 
mange parkerte biler og stor grad av uoversiktlighet. Beboerne har siden åpningen ab den 
midl barnehagen med 20 plasser registrert en økning i gjennomkjøringen i perioden da mange 
barn går til og fra skolen. Bydelsutvalget mener PBE i sin vurdering har tatt liten hensyn til 
den prognostiserte økning i gjennomgangstrafikken ved full kapasitet og bruk av de 70 
plassene i barnehagen. En ytterligere økning av stor trafikk vil bety en betydelig økning av 
gjennomkjøringstrafikk i Ansgar Sørlies vei. Dette vil gi svekket trafikksikkerhet for beboere 
og særlig skolebarn.  
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BU mener man ved oppretting av midlertidige barnehager må påregne økt trafikkale 
utfordringer for levering og henting av barn. Det er påvist at det ofte kjøres fort og med risiko 
for andre myke trafikanter. På grunn av manglende barnehagekapasitet har mange 
foreldre større utfordringer med større transportavstander fra hjemmet og naturlige kollektive 
knutepunkter.  
  
Et annet moment er også den usikkerhet som hviler på de fremtidige etablering av en mulig 
fast barnehage ved Lille Tøyen sykehjem. Inntil dette blir bragt på det rene vil en midlertidig 
løsning kunne bli permanent i en lengre periode og de midlertidige trafikkflokene bli 
permanente. Det er derfor nødvendig å ta denne usikkerheten inn i vurderingen av trafikkale 
løsninger og endre den før barnehagen tar imot enda flere barn og som vil være med på å øke 
antall transporteringer. Det vises forøvrig til brev fra styret i borettslaget den 11. og 25 juli til 
PBE i år om saken. 
 
A’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ber Plan- og bygningsetaten og Omsorgsbygg om å gjøre om sitt 
vedtak som legger til rette for kjøring og henting av barn i midlertidig barnehage via Ansgar 
Sørlies vei til endret adkomst via Hovinveien 4. Bydelsutvalget understreker at det ved valg 
av midlertidige tiltak bør ha som formål å skape minst mulig ulempe for nærområder 
med mange barn i gatene. Bydelsutvalget oppfordrer etatene til bruk av tiltak som for 
eksempel speil og eventuelt midlertidig fjerning av siktsperrer for å øke 
trafikksikkerheten ved bruk av innkjøringen til Hovinveien 4 som foretrukket adkomst til den 
midlertidige barnehagen.  
 
H’s forslag til vedtak: 
Saken oversendes Teknisk- og miljøkomiteen for behandling på dens møte 8. oktober 2007. 
 
Vedtak: 

1. H’s forslag falt med 6 (3 F, 3 H) mot 9 (4 A, 3 SV, 1 RV, 1 V) stemmer. 
2. A’s forslag enstemmig vedtatt. 

 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget ber Plan- og bygningsetaten og Omsorgsbygg om å gjøre om sitt 
vedtak som legger til rette for kjøring og henting av barn i midlertidig barnehage via Ansgar 
Sørlies vei til endret adkomst via Hovinveien 4. Bydelsutvalget understreker at det ved valg 
av midlertidige tiltak bør ha som formål å skape minst mulig ulempe for nærområder 
med mange barn i gatene. Bydelsutvalget oppfordrer etatene til bruk av tiltak som for 
eksempel speil og eventuelt midlertidig fjerning av siktsperrer for å øke 
trafikksikkerheten ved bruk av innkjøringen til Hovinveien 4 som foretrukket adkomst til den 
midlertidige barnehagen.  
 

Sak 93 /07  Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 17. september 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 
 
 
Oslo 01.10.2007 
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